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Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis tlak. přípojek - kanalizace: prac. dny - tel. 416 857 071 (hlas. zázn.),  

víkendy - tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své 

části: Nová Ves, Staré Ouholice, Nové Ouholice, Vepřek a Miřejovice.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 9/2022 vydáno 28. 9. 2022 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce: Ing. Bohdana Tobiášková, Ing. Pavel Srnec, Dana Burianová. 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. října 2022. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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 zápis ze zasedání zastupitelstva, hospodaření obce 6 - 8/2022 

 výsledky voleb do zastupitelstva obce a do Senátu ČR 

 aktuálně ze stavby v Nové Vsi a v Nových Ouholicích 

 aktuality ze spolků - senioři, fotbal, turisti 

 reportáže z nedávných akcí v obci 

 pozvánky na sportovní a kulturní akce 

 povídání o Satranově mlýně a o rodině Moláčkových 

 bezpečnost na silnicích a při bouřkách 

 
Posvícení – po přeháňce se objevila nad návsí duha 

 

1. říjen – Mezinárodní den seniorů 

4. říjen – Mezinárodní den zvířat 

5. říjen – Mezinárodní den úsměvu 

10. říjen – Světový den duševního zdraví 

17. říjen – Mezinárodní den za odstranění chudoby 

20. říjen – Den stromů 

28. říjen – Den vzniku samostatného československého státu  

„Je-li říjen velmi zelený, bude zato leden hodně studený.“ 

„Říjen když blýská, zima plíská.“ 
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VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OBCE 
A DO SENÁTU ČR 

23. a 24. září proběhly volby do zastupitelstev obcí a do Senátu ČR.  

Průměrná volební účast za ČR byla 42,65 %, v okrese Mělník 43,97 %, v naší obci 

jsme dosáhli 58,13 % (v roce 2018: 65,97 %). Z 800 oprávněných voličů 

odevzdalo obálky 464 občanů a rozdalo tak celkem 3 825 hlasů. 

Výsledky za obec NOVÁ VES celkem 

    
       Počet volených Okrsky Voliči Vydané Volební Odevzdané Platné 

členů zastupitelstva celkem v seznamu obálky účast v % obálky hlasy 

9 3 800 465 58,13 464 3 825 

 

Kandidátní listina Hlasy Počet získaných mandátů 

 číslo název abs. v %   

1 NOVÝ SMĚR 1 447 37,83 4 

2 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 660 17,25 1 

3 Změna pro obec 667 17,44 1 

4 Společně pro ves 1 051 27,48 3 

 

Okrsek č. 1 – Nová Ves 

 

 

 

Kandidátní listina Hlasy 

číslo název abs. v % 

1 NOVÝ SMĚR 997 58,44 

2 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 146 8,56 

3 Změna pro obec 122 7,15 

4 Společně pro ves 441 25,85 

 

Okrsek č. 2 – Nové Ouholice, Vepřek 

 

Voliči            

v seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v % 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

234 134 57,26 133 1 128 

 

Kandidátní listina Hlasy 

číslo název abs. v % 

1 NOVÝ SMĚR 182 16,13 

2 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 338 29,96 

3 Změna pro obec 334 29,61 

4 Společně pro ves 274 24,29 

 

Voliči            

v seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v % 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

338 201 59,47 201 1 706 

https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=902&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=166&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=903&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=901&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=902&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=166&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=903&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=901&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=902&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=166&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=903&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=901&xstat=0&xvyber=0
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Okrsek č. 3 – Staré Ouholice, Miřejovice 

 

Voliči            

v seznamu 

Vydané 

obálky 

Volební 

účast v % 

Odevzdané 

obálky 

Platné 

hlasy 

228 130 57,02 130 991 

 

Kandidátní listina Hlasy 

číslo název abs. v % 

1 NOVÝ SMĚR 268 27,04 

2 STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 176 17,76 

3 Změna pro obec 211 21,29 

4 Společně pro ves 336 33,91 

 

Noví zastupitelé pro období 2022-2026: 

NOVÝ SMĚR   Lukáš Jansa    33 let   204 hlasů 

Adam Titěra   29 let 191 hlasů 

Ing. Petr Štorek    49 let 177 hlasů 

Ing. Michaela Knížková  36 let 155 hlasů 

Společně pro ves  Ing. Renáta Hakrová   41 let  168 hlasů 

Ing. Bohdana Tobiášková  46 let 160 hlasů 

Martina Srncová   48 let 113 hlasů 

STAROSTOVÉ A NEZÁVISLÍ 

Martin Exner    58 let 104 hlasů 

Změna pro obec  Ing. arch. Miroslav Hujer  47 let 91 hlasů 

 

Pořadí náhradníků za jednotlivé strany:  

Nový směr: M. Pánková, J. Faix, P. Verner, P. Podhajská, M. Jansa. 

Společně pro ves: M. Letoch, D. Burianová, P. Srnec, J. Karas, M. Švamberková, 

M. Čermák. 

Starostové a nezávislí: P. Kuchta, J. Pírek, E. Cardová, M. Sedlář, M. Vopálenská,   

V. Vítek, V. Richtr, D. Reslerová. 

Změna pro obec: J. Šach, E. Vaďurová, T. Tyle, D. Kešková, P. Sopčáková, A. Tyle, 

V. Valdhans, J. Jiřík. 
 

Volby do Senátu: Do 2. kola, které se bude konat 30. září a 1. října, postoupily 

Ing. Jarmila Smotlachová (ODS) a Andrea Brzobohatá, MBA (ANO). Volební účast 

v našem obvodu Mělník byla 41,29 %. 

Připravila B. Tobiášková, informační výbor (zdroj: www.volby.cz) 

https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=902&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=166&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=903&xstat=0&xvyber=0
https://www.volby.cz/pls/kv2022/kv111111?xjazyk=CZ&xid=1&xdz=1&xnumnuts=2106&xobec=535117&xstrana=901&xstat=0&xvyber=0
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
Dne 12. 9. 2022 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém zasedání v počtu 

8 členů.  

Přítomni byli: M. Exner, Ing. R. Hakrová, E. Vosmíková, Ing. B. Tobiášková,           

L. Jansa, Ing. P. Štorek, M. Pánková a P. Verner. Nepřítomna byla: J. Malenovská. 

Zastupitelstvo na svém zasedání: 

 Vzalo na vědomí Zprávy o hospodaření obce v červnu, červenci a srpnu 2022. 

 Schválilo rozpočtové opatření č. 5/2022. 

 Vzalo na vědomí zprávy finančního, kulturního a informačního výboru. 

 Projednalo a schválilo prodej pozemku p.č. 29/4 a části pozemku p. č. 29/5     

v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi.  

 Schválilo uzavření smlouvy o zřízení služebnosti technologického celku             

v bývalé škole Vepřek s firmou MAXICOM. 

 Schválilo prodej části pozemku p.č. 1029/1 v k. ú. Nová Ves u Nelahozevsi. 

 Vzalo na vědomí zprávy starosty a místostarostky obce k uplynulému 

volebnímu období. 

Diskuze: Starosta obce pozval zastupitele i občany k besedě s lídry kandidátek 

do nadcházejících voleb. 
Zapsala Lucie Tláskalová/ Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  
 

TERMÍN DALŠÍHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA JE STANOVEN    

NA PONDĚLÍ 17. ŘÍJNA OD 17 HODIN.  

(Platí v případě, že nebude podána stížnost na průběh voleb.) 
 

 
Ve středu 14. září proběhla v sále OÚ diskuze občanů s lídry kandidátek do komunálních 

voleb. Spolu se 4 lídry se zúčastnilo cca 30 občanů. Diskuze trvala necelé 3 hodiny. 

Moderoval ji Lukáš Kohout z Veltrus. 

http://www.nova-ves.cz/
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ZMĚNA V ÚDRŽBĚ OBCE 

Ke konci září končí šéf údržby obce Vladimír Richtr.  

Před lety přišel na úřad mně neznámý pán a překvapil mě otázkou, jestli obec 

nepotřebuje s něčím pomoci. Byl v důchodu a chtěl něco dělat, být užitečný. 

Potřeboval jsem někoho, kdo dohlédne na práci zaměstnanců obce při údržbě 

obce, kdo má organizační schopnosti a cit pro detail, kdo práci dobře zadá           

a dohlédne na ni. Jako bývalý mistr ve fabrice se mi hodil.  

Tak jsme si s Vladimírem Richtrem plácli. Objeli jsme spolu rajon, ukázal jsem 

mu, kde co děláme, na co se dívat, co hlídat a podobně. 

Dali jsme mu tehdy úvazek na dvě hodiny denně s tím, že práci ráno zadá             

a odpoledne převezme. Nedalo mu to, a tak byl s naší partou skoro pořád.         

Po pár letech jsme mu zvedli úvazek na poloviční, a stejně s nimi byl skoro celou 

šichtu.  

Vladimír zavedl úklidové pondělky, kdy se uklízí kolem kontejnerů, vyvážejí        

se odpadkové koše, uklízí se odpadky, hlídají se černé skládky. Hlídal údržbu 

náklaďáčku, sekaček, traktůrků a dalšího zařízení. 

Pod vedením Vladimíra udělala naše parta mnohem víc práce. Hodně nám 

pomohl a pro obec hodně udělal. Chci mu tedy touto cestou poděkovat.  

Od října povede naší údržbu Aleš Fajfrlík. Tomu přeji mnoho sil, věřím, že to 

zvládne výborně. 

M. Exner, starosta 
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   1. 6. 2022 30. 6. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 1 819 482,13 Kč 5 727 590,59 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 370 290,49 Kč 409 169,49 Kč 

BÚ ČNB                                              18 482 531,78 Kč 18 503 620,98 Kč 

Pokladna 21 279,00 Kč 33 409,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  20 693 583,40 Kč 24 673 790,06 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 83 784,00 Kč 19. 6. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  2. 6. 2022 

Pasport hřbitova 67 566,40 Kč  2. 6. 2022 

Plat 38 100,00 Kč  7. 6. 2022 

Sociální pojištění 65 569,00 Kč  7. 6. 2022 

Svoz odpadu 5/2022 143 167,01 Kč  10. 6. 2022 

Geometrické plány – věcná břemena 46 464,00 Kč 13. 6. 2022 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 83 303,54 Kč 14. 6. 2022 

Elektrická energie 59 900,00 Kč 14. 6. 2022 

Elektrická energie 111 650,00 Kč 17. 6. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 6. 2022 

Materiál zpravodaj + webhosting 47 171,85 Kč 20. 6. 2022 

Právní služby 33 880,00 Kč 20. 6. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 39 715,31 Kč 30. 6. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 791 684,00 Kč 

   1. 7. 2022 31. 7. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 5 727 590,59 Kč 2 652 351,37 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 409 169,49 Kč 653 211,49 Kč 

BÚ ČNB                                              18 503 620,98 Kč 22 026 921,51 Kč 

Pokladna 33 409,00 Kč 30 748,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  24 673 790,06 Kč 25 363 232,37 Kč 

   Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 75 148,00 Kč 19. 7. 2022 
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BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

Dopravní obslužnost 46 370,00 Kč 1. 7. 2022 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč 1. 7. 2022 

Sociální pojištění 52 470,00 Kč  4. 7. 2022 

Plat 30 554,00 Kč  4. 7. 2022 

Svoz tříděného odpadu 6/2022 99 591,21 Kč  13. 7. 2022 

Svoz komunálního odpadu 6 /2022 43 575,80 Kč 13. 7. 2022 

Odvod DPH správci daně 365 687,00 Kč 15. 7. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 7. 2022 

Záloha elektrická energie 47 200,00 Kč 26. 7. 2022 

Záloha elektrická energie 56 900,00 Kč 26. 7. 2022 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 278 139,25 Kč 28. 7. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 40 819,48 Kč 31. 7. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 687 518,00 Kč 

   1. 8. 2022 31. 8. 2022 

BÚ Česká spořitelna I 5 727 590,59 Kč 3 036 631,02 Kč 

BÚ Česká spořitelna II 409 169,49 Kč 787 437,49 Kč 

BÚ ČNB                                              18 503 620,98 Kč 22 048 010,71 Kč 

Pokladna 33 409,00 Kč 20 120,00 Kč 

Celkový stav fin. prostředků obce  24 673 790,06 Kč 25 892 199,22 Kč 

   
Pokladna výdaje nad 30 000 Kč 

Mzdy 83 576,00 Kč 19. 8. 2022 

   
BÚ výdaje nad 30 000 Kč 

MŠ Nová Ves – příspěvek na provoz 50 000,00 Kč  2. 8. 2022 

Sociální pojištění 61 544,00 Kč  3. 8. 2022 

Plat 30 338,00 Kč  3. 8. 2022 

Svoz tříděného odpadu 7/2022 91 480,33 Kč  15. 8. 2022 

Svoz komunálního odpadu 7 /2022 40 025,98 Kč 15. 8. 2022 

ČOV SO provoz 31 303,01 Kč 15. 8. 2022 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 203 866,25 Kč 16. 8. 2022 

Splátka jistiny úvěru – kanalizace 104 166, 00 Kč 20. 8. 2022 

Splátka úroků z úvěru - kanalizace 40 604,20 Kč 31. 8. 2022 

Úvěr na projekt Odkanalizování obce Nová Ves 

Sjednaná výše úvěru 25 000 000,00 Kč 

Zbývající jistina ke splacení 19 583 352,00 Kč 

Připravila ing. Renáta Hakrová, místostarostka 
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Záznam z dispečinku stavby opravy silnice II/608 a stavby chodníků Nová Ves            

a Nové Ouholice ze dne 26. 9. 2022 

Od středy 28. 9. bude v Nových Ouholicích pokračovat přeložka vodovodu. Od 

čtvrtka se budou frézovat od mostu drážky pro přeložku plynu a pro dešťovou 

kanalizaci. Druhý říjnový týden se bude dělat přeložka plynu a současně se 

odhalí stará havarijní dešťová kanalizace. 

Budou probíhat přípravné práce (kácení 

stromů) pro stavbu nové pěší lávky přes 

Bakovský potok. Stará lávka by se měla 

bourat první listopadový týden. To už 

budou pro chodce pochozí oba silniční 

mosty, aby se mohli dostat přes Bakovský 

potok. Nová lávka bude založena             

na celkem 16 mikropilotech. 

Pokračuje pokládka betonové dlažby na chodníky. Pokládka podkladních vrstev 

asfaltu od křižovatky s I/16 by měla být hotová ve čtvrtek 29. 9. Samotná 

křižovatka by se měla asfaltovat podkladem v pátek. V této křižovatce, jak je 

vidět na fotce, přibude uprostřed silnice ostrůvek a hlavně potřebný přechod 

pro chodce.  

   

Do 5. 10. 2022 by měla být hotová kompletní podkladní asfaltová vrstva                   

od Bakovského potoka až na konec stavby směr Ledčice. 10. 10. 2022 by se měl 

začít pokládat finální asfaltový povrch. To by mělo v celém úseku trvat 2-3 dny. 
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Výše uvedené termíny a doby pochopitelně platí za dobrého počasí, a pokud vše 

půjde dobře. 

   

!!! Stavba opakovaně žádá občany, aby přes stavbu nejezdili - v týdnu             

od 10. 10. 2022 to bude obzvlášť kvůli pokládce finální vrstvy asfaltu nutné.  

Stavbyvedoucí i technický dozor si mi jako starostovi stěžovali, že za dobu své 

dlouholeté praxe ještě nezažili tak drzé a bezohledné řidiče jako na této stavbě. 

Když stavba zamezila vjezd z vedlejší silnice betonovými zábranami, tak je 

někteří výtečníci odtahují auty a dokonce je odstraňují i těžkou technikou. Když 

někomu překážely ve vjezdu do stavby palety s naskládanými betonovými 

obrubníky, dotyčný nebyl líný obrubníky z palety přerovnat na stranu. 

Projíždějící řidiči se dožadují i v pracovní době toho, aby jim uhnuly stavební 

stroje a nákladní auta.  

Vrcholem byl řidič, který si otevřel 

oplocení, ignoroval pokyny stavbařů, aby 

tam nevjížděl a dokonce najížděl autem 

na koordinátora BOZP, který si to 

vyfotografoval na mobil. Tento incident 

řeší policie a podle informací od 

koordinátora se jedná o řidiče se 

zadrženým řidičským průkazem. Bohužel 

takoví bezohlední řidiči zdržují stavbu, ohrožují dělníky a techniku a poškozují 

rozpracovanou stavbu. To je smutné, čeho je někdo schopen, aby nemusel jet 

objížďkou. 

Radostné na druhou stranu je, jak se tím asfaltem ještě více vyloupává, jak to 

bude pěkné.     Zapsal M. Exner, starosta 
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Ing. Radim Poustka, hlavní stavbyvedoucí firmy BES, s.r.o. 

tel. 602 323 154, radim.poustka@besbn.cz 

M. Benák, zástupce stavbyvedoucího - tel. 720 051 582 

Petr Nádvorník, zástupce KSÚS (Krajská správa a údržba silnic – hlavní investor stavby) - 

tel. 725 890 866, petr.nadvornik@ksus.cz 

Ing. Lukáš Počík, technický dozor za obec (chodníky, lávka pro pěší, veřejné osvětlení) - 

tel. 602 559 396, Lukas.pocik@centrum.cz  
 

HEJTMANKA PETRA PECKOVÁ 
NAVŠTÍVILA NOVOU VES 

V úterý 20. 9. 2022 se přijela na krajskou stavbu silnice a obecní stavbu chodníků 

v Nové Vsi podívat i hejtmanka Středočeského kraje Petra Pecková. 

Uvítal jsem jí a hned jsme prošli celou stavbu od Nových Ouholic až nahoru       

na konec Nové Vsi. Vysvětlil jsem paní hejtmance historii stavby i spolupráce 

obce se Středočeským krajem.  

 

Ukázal jsem potíže, které musí občané Nové Vsi zvládat, a požádal, aby také 

pomohla hlídat termíny, kdy má být stavba dokončena. 

Paní hejtmance se celý projekt moc líbil a shodli jsme se, že se oba moc těšíme, 

až to bude hotové.  

M. Exner, starosta 

mailto:poustka@besbn.cz
mailto:petr.nadvornik@ksus.cz
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Na první poprázdninové členské schůzce 8. 9. se nás i přes obtížnou dostupnost 

Nové Vsi sešla větší polovina. Kromě společenských záležitostí charakteru 

blahopřání k narozeninám a jmeninám (včetně těch zameškaných v letních 

měsících) a rekapitulace letních aktivit jsme řešili zejména to, co nás čeká.  

  
Nejbližší akcí je zářijový poznávací zájezd do zámku v Dětenicích a Lorety 

v Kosmonosích. Příští členskou schůzku plánujeme na 6. října do Miřejovic, kde 

si hodláme současně připomenout „Den seniorů“ a kde se dohodneme              

na dalších aktivitách a možné další spolupráci s partnerským seniorským 

spolkem z  Nelahozevsi. V případě nepříznivého počasí se sejdeme v sále 

obecního úřadu v Nové Vsi. Ve výhledu máme 19. října zájezd do Jimlína, kde 

hodláme navštívit místní zámek „Nový hrad“.  

Předseda spolku Ing. Bruno Vognič    

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ NOVÉ VSI  

V pondělí 19. 9. jsme s paní místostarostkou uvítali 6 nových 

občánků. Zazpívaly a zatančily děti z mateřské školky, které 

jsem vítal před pár lety. Zahrála hymna česká i evropská.     

Po mém krátkém projevu jsme všem rodičům pogratulovali, 

dali maminkám kytičku, dětem dárky a pak se hodně fotilo. 

Na focení zrovna vykouklo z mraků sluníčko. Děti byly moc 

fajn. Povedlo se to.   

M. Exner, starosta 
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První kolo jsme měli volný los, takže jsme měli o týden víc na přípravu. Bohužel 

jsme toho moc nevyužili a vstup do sezóny se nám v prvním domácím zápase 

nepodařil. 

TJ Sokol Nová Ves - TJ Sokol Ledčice 1:3 (0:0) 

Na první zápas jsme čekali nezvykle až na konec srpna. 27. 8. 2022 jsme hostili 

sousední tým z Ledčic. První poločas byl vyrovnaný. Oba týmy hrály velmi 

opatrně, do šancí se dostávaly velmi sporadicky. Vstup do druhého poločasu    

se podařil hostům. Během 10 minut, mezi 48. a 58. minutou, nám nastříleli          

3 branky a prakticky rozhodli o svém vítězství. Našemu týmu se přes velkou 

snahu snížit podařilo až v 87. min., ale na víc naše snaha nestačila. 

Branka: Jiří Vokoun 

TJ Sokol Sazená - TJ Sokol Nová Ves 5:5 (3:4) 

Zápasy se Sazenou mají vždycky zvláštní náboj. Vždy jde o velkou, ale férovou 

rivalitu.  

V Sazené se jako obvykle hrálo v sobotu dopoledne. Domácí otevřeli skóre po 

naší chybě už v 7. minutě, ale nám se podařilo brzy vyrovnat. V 15. minutě jsme 

opět prohrávali, ale domácího brankáře překvapil ve 22. minutě dalekonosnou 

střelou Milan Vancl a bylo to 2:2. 

5 minut na to jsme opět inkasovali, ale ve 33. minutě vyrovnal náš nový hráč 

Roman Morávek a bylo to 3:3. Bláznivý poločas zakončil gólem nás Yevhenii 

Hychko a do kabin jsme šli v poločase s vedením 3:4. 

Ondra Vosmík na začátku 2. poločasu zvýšit na 3:5 a domácí dost znervózněli.  

Nám se dařilo kombinovat a držet míč, ale šance, které jsme si vypracovali, jsme 

bohužel neproměnili. A přišel trest. V 71. minutě domácí snížili na 4:5 a čekal 

nás těžký závěr. Štěstí se naklonilo k domácím a díky naší nedůslednosti při 

bránění standardních situací se podařilo domácím z posledního rohu vyrovnat 

na konečných 5:5. Bod dobrý, ale 3 by byly lepší. 

Branky: Zdeněk Kratochvíl, Milan Vancl, Roman Morávek, Yevhenii Hychko, 

Ondřej Vosmík 

TJ Sokol Nová Ves - TJ Sokol Jeviněves 7:0 (4:0) 

V domácím zápase proti Jeviněvsi jsme si stejně jako v loňském roce spravili 

chuť. Opět jsme Jeviněvsi nastříleli 7 branek. Udeřili jsme hned na začátku.          

V 5. minutě otevřel skóre Miloslav Jandus, v 8. minutě přidal branku Jiří Bečvář    
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a v 11. vnesl klid na naše kopačky Ondra Vosmík a vedli jsme 3:0. Na konci          

1. poločasu unikl ofsajdové pasti Petr Barnat a zvýšil na 4:0. Ve druhém poločase 

se 2x trefil Jan Barnat a skóre uzavřel Zdeněk Kratochvíl. 

Branky: 2x Jan Barnat, Miloslav Jandus, Jiří Bečvář, Ondřej Vosmík, Petr Barnat, 

Zdeněk Kratochvíl. 

FK Čechie Kralupy nad Vltavou - TJ Sokol Nová Ves - 12:0 (6:0)  

Zápas na Čechii byl pro nás zápasem hrůzy. Nic se nám nedařilo, dělali jsme 

zbytečné chyby a domácí přicházeli lacině k šancím, které proměňovali.               

V poločase to bylo 6:0 a domácí přidali 6 branek i ve druhém poločase                   

a zaslouženě zvítězili 12:0. Rychle zapomenout. 

TJ Sokol Nová Ves - TJ Sokol Uhy 1:1 (0:0) 

V 6. kole jsme hostili Uhy. Byli jsme ještě trochu otřeseni z prohry na Čechii, ale 

byli jsme v zápase lepší. Vytvořili jsme si spoustu šancí, ale trefovali jsme 

soupeřova brankáře. 

První poločas byl brankově nulový, hráli jsme opatrně, možná i zbytečně 

ustrašeně. Měli jsme sice více ze hry, ale brankově jsme se neprosadili. 

Po přestávce hráči Uh využili ojedinělou šanci z rohového kopu a prohrávali jsme 

0:1. V 64. minutě vyrovnal Roman Morávek a snažili jsme se o vítězství, ale pálili 

jsme jednu šanci za druhou a ztratili jsme doma dva body. 

Ve středu 28. 9. zajíždíme do Úžice. 

Branka: Roman Morávek 

Zapsal Petr Barnat, sekretář TJ Sokol Nová Ves 

Quatro-triatlon již pošesté 
V naší nejmenší místní části se stále něco děje.  Většinou je to sport. Fotbalový 

plácek na náplavce a hřiště na pétanque nezahálejí. Je to vidět na výkonnosti 

zejména miřejovické mládeže, o čemž jsme se mohli přesvědčit na tradičním 

quatro-triatlonu, druhé největší sportovní akci pořádané měsíc po Miřejovickém 

půlení Maraton klubem v úzké součinnosti s Dynamem Nelahozeves. Ředitelem 

závodů byl již tradičně obětavý Vláďa Vymětalík.  

S trochou nadsázky lze tvrdit, že šlo letos o závod mezinárodní – jedním z borců 

byl rodilý Francouz. Letošní šestý ročník byl v obou hlavních kláních, tj. 

dopoledním triatlonu a odpoledním quatro-triatlonu jiný od těch předchozích 

dosaženými výsledky – dosavadní rekordní časy byly pokořeny brutálně – o celé 

dvě minuty. Borci měli výkonnost, soutěživost, vůli a odpovědnost k ostatním 
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členům týmů. K výkonům určitě přispěly i příznivé povětrnostní podmínky              

a skutečnost, že letos v zámeckém parku nebylo takové množství výletníků jako 

obvykle. Aktivní účastníci klání – tj. závodníci přišli/přijeli převážně z okolí 

(Nelahozeves, Postřižín, Kralupy, Vepřek, Nové Ouholice, Dolany, Lešany, 

Miřejovice), jeden ambiciózní tým přijel opakovaně z Mělníka.  

 
7 statečných z dopoledního triatlonu 

Oproti dopolední části, kdy přihlíželi a fandili zejména rodinní příslušníci 

závodníků, závodily odpolední štafety za slušné divácké účasti. Na startu se 

dopoledne i odpoledne objevili vedle ostřílených rutinérů také nováčci. Týmy 

byly složeny jednak účelově, tj. s cílem být co nejvýše na bedně. Vedle těchto 

jsme mohli fandit i několika rodinným týmům, a co je snad nejcennější, je 

skutečnost, že závodily i velice mladé týmy s věkovým průměrem kolem 12 let – 

a byly velice dobré. Náš tým byl věkově značně nevyrovnaný. V sestavě měl 

vedle nejmladšího devítiletého Vilíka Vymětalíka i 71 letého kmeta. Co se 

organizátorům nepodařilo - přesvědčit alespoň 3 ženy pro triatlon – ženský živel 

tudíž chyběl, škoda. Stejně jako minulé ročníky toto klání téměř padesáti aktivně 

zúčastněných provázela srdečná přející atmosféra. Závody samotné proběhly 

bez rušivých momentů a protestů – skutečnost, že se někdo nedobrovolně 

koupal, patří k věci. S přibývajícím časem se prostor startu a cíle proměnil, jak je 

v Miřejovicích obvyklé, na místo setkání přátel všech věkových kategorií. Tomu 

přispělo jak počasí, tak bohaté občerstvení, kterému kraloval „Přerostlý Číňan“. 

Podle dostupných informací „potlach“ trval do pozdních nočních hodin.   

K výsledkům: Dopolední triatlon absolvovalo 7 atletů, z nichž se pět 

houževnatých zapojilo i do odpoledních štafet. A byli opravdu dobří. Mezi 
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prvním a sedmým byl rozdíl necelých 10 minut. V novém traťovém rekordu 

47:28 min. zvítězil Vláďa Vymětalík reprezentující Miřejovice (neměl toho dost     

a odpoledne byl členem rodinné štafety a ještě poté odehrál poločas 

fotbalového utkání).  Na druhém místě se umístil s časem 49:28 Jirka Mihula 

z Nelahozevsi, na třetím Pavel Janouškovec v čase 49:57 z Kralup.  

 
Dravé mládí – tři nejrychlejší štafety  

V quatro-triatlonu soutěžilo 11 družstev ve třech disciplínách (kanoe, cyklistika 

a běh), to je 44 sportovců i „sportovců“. Opět mezi sebou soutěžily převážně 

výkonnostně srovnatelné kolektivy. Mezi časem prvního a jedenáctého družstva 

byl rozdíl necelých 8 a půl minuty. Na prvním místě se umístil tým „MI PO 

KOUBA“ složený z borkyň a borců z Miřejovic, Nelahozevsi a Kralup s časem 

44,01 min. Na druhém „TEAM AERO“ – Nelahozeves, Kralupy, Postřižín, 

Miřejovice v čase 46:16, jako třetí „JUNIOŘI“ z Nelahozevsi v čase 46:31 o 16 

vteřin před „SYMPAŤÁKY“ z Mělníka, kteří stejně jako loni k jejich lítosti skončili 

na bramborách. Jak je znám, nesmíří se s výsledkem a příští rok jim budeme 

opět fandit – věřím, že obdobně i všem letos zúčastněným i nově příchozím.  

 

Bruno Vognič, kronikář 
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V sobotu 17. 9. 2022 se konalo na návsi v Nové Vsi tradiční posvícení. Fotbalisté 

Sokola se podíleli na zajištění občerstvení pro účastníky. 

Kdo nedorazil, prohloupil. Je velká škoda, že se akce nezúčastnilo více lidí. 

Program byl vynikající. To se organizačnímu týmu skutečně povedlo.  

Americký interpret, který v několika vstupech skvěle zahrál notoricky známé 

skladby včetně českých! Globus Band, který hrál výborně dlouho do noci , 

nadělal také spoustu parády. Trochu zapadlo vystoupení dětí z mateřské školy, 

protože bylo složité je dobře nazvučit, ale ohnivá show byla nepřehlédnutelná. 

Věříme, že se bude v naší obci konat více takových hezkých akcí a pevně věříme,  

že se na nich bude setkávat čím dál tím více občanů a budou využívat šance se 

společně setkávat, bavit a oslavovat každý další den. 

Děkujeme za možnost se na organizaci podílet a oceňujeme skvělou 

připravenost akce. 

Za TJ Sokol Nová Ves Petr Barnat, sekretář 

 

Září je, co se týče počasí, značně vrtkavé a letos tomu nebylo jinak, předpověď 

se měnila každým dnem - pohybovali jsme se mezi 10 stupni, větrem a deštěm   

a 25 stupni se sluníčkem. Nakonec to bylo něco mezi, přehnala se i krátká 

přeháňka, na kterou jsme se naštěstí vybavili přístřešky, aby se mohli všichni 

schovat. Program to výrazně nenarušilo a to bylo nejdůležitější.  

I navzdory komplikované dopravní situaci se náves už před druhou hodinou 

začala pěkně plnit. Ve dvě hodiny zahájil svou první skladbou americký zpěvák    

a saxofonista David Kangas. Během odpoledne jsme si pak jeho písně užili ještě 
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ve dvou delších vstupech. Líbil se náramně a těšíme se, že za námi zase někdy 

přijede. Ani letos nechybělo dojemné vystoupení našich nejmenších z mateřské 

školy. Po dětech patřilo pódium projevu starosty obce M. Exnera.   

  

Po celé návsi bylo plno míst, kde se mohli návštěvníci zastavit a dát                      

si občerstvení (u stánku našich fotbalistů, u Infocentra Nelahozeves, u pečení 

našich seniorů a členů Okrašlovacího spolku nebo u popcornovače – všem 

děkujeme, všechno chutnalo výborně!), nakoupit si stánků s rukodělnými 

výrobky, vyrobit si něco v některé z dílen (truhlářská, krejčovská, proutěná, 

perníková, šperková).  

  

Nechybělo malování na obličej a maskování zranění u stánku Červeného kříže. 
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K naší velké radosti k nám letos přijelo několik veteránů z Kralupského spolku 

přátel historických vozidel, ke kterým se přidalo pár místních se svými vozy.  

 

Radost dětem, ale i dospělým udělala vystoupení Victory land s poníky, celé 

odpoledne se děti mohly na ponících povozit. A nejen pro kluky zde byla nerf – 

střelnice, kde si zastřílela i řada děvčat. Na Zdravotního klauna se letos vybralo 

krásných 2 180 Kč (díky všem!) a po návsi jsme díky tomu potkali pár červených 

nosů. 

  

Nejedno oko pak potěšilo vystoupení orientálních tanečnic Matahari Group. 
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V podvečer nám zahrál a zazpíval 

písničkář Jan Řepka v doprovodu 

kontrabasisty Radomíra Polívky. 

Krátce po setmění rozsvítilo náves 

vystoupení s ohněm v podání 

uskupení Adversarios. Večer pak 

patřil Globus Bandu, který pro své 

nadšené publikum hrál ještě kousek 

přes půlnoc.  
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Děkujeme všem za pomoc s přípravami – technickým službám, rodinným 

příslušníkům kulturního výboru, zvukařům, také mnoha vystupujícím, prodejcům 

i pomocníkům s úklidem po skončení akce.  

 

Tak zase za rok! 

  
B. Tobiášková, kulturní výbor /foto: P. Srnec, B. Tobiášková, kompletní galerii najdete         

na webu obce/ 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 
od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl II. - Rok 2010 aneb když se radost mění v zoufalství 

Dnem 25. 5. 2010, tedy podpisem kupní smlouvy na areál mlýna, se nám změnil 

život. Obrazně i fakticky. Jen jsme v té době ještě vůbec netušili, jak moc… 

Okamžitě po podpisu jsme vyrazili do Vepřku pyšně zkontrolovat, čeho jsme se to 

vlastně stali majiteli. Pro ilustraci nabízím několik fotografií (první dvě zachycují 

exteriér obytných domů, další jeho interiér): 

  

   
Po pár dnech jsme zjistili, že areál někdo vykradl. Dost nás překvapilo, že se zde ještě 

daly najít věci, které někomu stály za ukradení (vždyť většina kovových částí, které se 

daly odnést a zpeněžit, už byla dávno pryč). Zloděj si opravdu dokázal vytipovat to 

nejhodnotnější, co se v areálu nacházelo, což byly krásné secesní vstupní dveře do 

domu. Manžel objel všechny bazary a antiky v okolí, kontaktoval policii, ale dveře byly 

nenávratně ztraceny. Dnešní dveře jsou pouze replikou těch původních. 

Okamžitě jsme zahájili práce na vyklízení pozemku. Zaměstnanci firmy byli v areálu 

nonstop přítomní, abychom zabránili dalšímu rozkrádání a ničení majetku. Na skládku 

bylo odvezeno velké množství přívěsů, které se nacházeli v celém areálu v různé fázi 

„rozkladu“. Náletové dřeviny byly vysekány a zlikvidovány, takže areál dvora začal 

konečně připomínat dvůr hospodářské usedlosti. 
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Ale protože dobrých zpráv není nikdy dost, 

koncem srpna došlo k definitivnímu zboření části 

čelní stěny obytného domu sousedící s mlýnicí. 

Velmi intenzivně jsme začali 

hledat architekta, který by byl 

schopný naši vizi dobře 

zrealizovat. Obrátili jsme se na 

Ing. arch. Peštu, který o areálu 

několikrát psal, a tudíž ho 

dobře znal, a ten nám 

doporučil pražskou kancelář GIRSA AT, která se věnovala 

výhradně obnově historických objektů (Prof. Ing. arch. 

akad. arch. Václav Girsa dodnes vede Ústav památkové 

péče FA ČVUT a patří mezi největší odborníky v oboru).     

Ke konci roku jsme se tedy dohodli na spolupráci.  

Před samotným zpracováním projektové dokumentace 

bylo nutné zpracovat studii, po jejímž schválení ze strany 

památkové péče mohlo dojít k samotné projekční práci. 

Pochopili jsme, že než položíme první cihlu, čeká nás 

ještě dlouhá cesta.  

Jedním z nutných předpokladů pro realizaci projektové 

dokumentace bylo provést důkladné zaměření areálu. 

Nakonec se nám podařilo najít firmu, která se zadání nezalekla, a koncem roku 

bylo zaměření hotové. 
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Dalším předpokladem bylo provedení Stavebně historického průzkumu objektu.     

U takto starých budov s velmi složitým stavebním vývojem je to nezbytný 

předpoklad toho, aby následná rekonstrukce objektu proběhla co nejlépe. SHP má 

dvě části. V první z nich je zpracována rozsáhlá rešerše veškerých písemných 

záznamů o objektu a lokalitě, v níž se objekt nachází. V druhé části se podrobně 

mapují veškeré detaily areálu, a z těchto detailů se vyvozují závěry ohledně stáří 

staveb, jejich účelu apod. SHP areálu se zpracovával víc než rok a v současné době 

má cca 600 stran + přílohy. Dnes již víme, že ještě není zdaleka hotový a v příštím 

roce se bude doplňovat o nově zjištěné skutečnosti (které se týkají zejména 

budovy druhé mlýnice). Tento průzkum zpracoval Ing. arch. Pešta. 

  

Ten nám doporučil také statika zabývajícího se památkami, a to Ing. Fuchse, který 

zpracoval zprávu o havarijním stavu objektu. To byla jediná možnost, jak začít 

provádět zajišťovací práce na objektech co nejdříve. Přestože se objekt rozpadal 

před očima, standardní schvalovací proces má svá jasně daná pravidla, a my jsme 

se obávali, že než budeme mít definitivní souhlas stavebního úřadu (kterému 

předchází celá řada jiných povolení, včetně povolení orgánů památkové péče), 

nebude již co zachraňovat.  

Zpráva byla společně s Oznámením o zahájení zabezpečovacích prací odeslána 

Stavebnímu úřadu v Kralupech, a hned počátkem září jsme mohli začít s pracemi 

na objektu obytného domu a barokní mlýnice – opravila se boční štítová stěna 

domu a část zdiva mlýnice. Současně byly zahájeny zajišťovací práce týkající se 

domu a mlýnice, kdy byly veškeré nosné prvky podepřeny dřevěnými stojkami         

a plachtami se zakryly střechy všech objektů v areálu. Tím jsme byli připraveni na 

první zimu a měli jsme dobrý pocit z toho, že jsme pro zastavení destrukce objektů 

udělali maximum možného.  

Pavlína Linzerová
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Vážení čtenáři,  

od 2. září si na Miřejovické náplavce v galerii můžete prohlédnout 

zajímavé fotografie zachycující historii vodního díla Miřejovice, tedy 

jezového mostu i elektrárny Miřejovice. Většinu snímků můžete pouhým otočením 

hlavy směrem k samotnému vodnímu dílu bezproblémově porovnat. 

      

Rád bych Vás seznámil s informacemi, které při vernisáži představila autorka výstavy 

Soňa Brunnerová (předsedkyně spolku Přátelé starého mostu). 

Historická fakta 

 10. 9. 1899 byl schválen projekt mostu a jezu. 

 V průběhu roku 1902 byla kompletně postavena plavební komora, včetně 

osazení vrat a stavítek. Ve stavební části bylo provedeno I. jezové pole, horní      

a dolní plavební kanál. 

 3. 11. 1905 došlo k úplné kolaudaci vodního díla. 

 V tomto stavu jez sloužil od roku 1905 do roku 1922, kdy započala rozsáhlá 

přestavba, která trvala více jak 10 let. Při té dostal jez zhruba dnešní podobu. 

Další opravy, které probíhají průběžně, s výjimkou válečných let až dodnes, jeho 

vzhled postupně dotvořily. S blížícím se 100. výročím stavby jezu (generální 

kolaudace proběhla 3. 11. 1905), bylo nutno sestavit přehled, který by alespoň 

částečně uspořádal a doplnil údaje o tomto vodním díle. 

 1922 došlo k rekonstrukci hradlového jezu na tabulový a válcový s nasazenými 

klapkami, výstavbou elektrárny s přivaděčem, která celkově změnila vzhled         

a využití jezu. 

 Přestavba jezu trvala i na dnešní dobu poměrně dlouho, celých 12 let a ne          

ve všem se povedla. Například jezu dodnes chybí jeřábová dráha, která by vedla 
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nad celým jezem a jednoduché a dokonalé provizorní hrazení jezových polí. 

Některé tyto chyby uživatel zřejmě uplatnil u dalších velkých jezů z této doby, 

které již byly těmito zařízeními vybaveny (Vrané a Střekov). 

 Vodoprávní kolaudace elektrárny a jezu proběhla v roce 1933. 

 V sousedství jezu byla v roce 1936 postavena továrna na výrobu mýdla tehdy 

VDP (družstvo), dnešní PTZ. V souvislosti se stavbou továrny vyrostly i rodinné 

domky a bytovky na levém břehu, mezi původní starou Nelahozevsí                     

a Miřejovicemi, které spojily tyto obce do jedné aglomerace. 

Paní Brunnerová oslovila pana Huga Roldána, mluvčího z Povodí Vltavy, kterého 

požádala o zodpovězení několika otázek s plánem povodí k úpravě vodního díla: 

 V jaké fázi se momentálně nachází přípravy na velkou opravu mostu? 

V současné době běží inženýrská činnost k získání stavebního povolení. 

 Kdy se podle vašeho odhadu bude soutěžit firma, která to bude opravovat? 

Optimisticky nejdříve na přelomu let 2023/2024. 

 Jaké práce probíhají v současné době na mostu?  

V současné době probíhá ztužení dvou polí.  

 Do jaké míry se počítá s tím, že části mostu budou vyrobeny úplně nové? Kolik 

cca procent zůstane původní? 

Měnit se budou jen nejvíce poškozené prvky/pruty příhradové konstrukce; zcela 

nové budou zdegradované chodníky i mostovka a kompletně nově bude 

vyrobené druhé mostní pole nad plavební komorou, které je projektované jako 

zvedací pro zajištění podjezdné výšky podle právních předpisů; jeho příhradová 

konstrukce bude mít stejný rastr prutů, aby byl most pohledově stejný. 

 Jaký je aktuální cenový odhad na jeho rekonstrukci mostu a z čeho to bude 

financováno? 

Celková modernizace mostu by měla vyjít na 250 mil. Kč, ale cena se bude 

zpřesňovat během zpracovávání dokumentace pro výběr zhotovitele (po získání 

stavebního povolení); zdrojem financování by měl být Státní fond dopravní 

infrastruktury, a to z programu poskytování příspěvků na financování 

Mimoúrovňového křížení s nadřazenou infrastrukturou. 

Děkuji za poskytnutí podkladů paní Soně Brunnerové. 

Příští výstava na týden PODZIM vám představí krásy ročního období, které právě 

začalo. 

Připravil Jiří Karas, MK Miřejovice 

 



 28 

 



 29 

V dubnu loňského roku jsem ve Zpravodaji uveřejnil článek se stejným 

nadpisem. Bylo to mé první souhrnné představení této rodiny, která                   

se významně podílela na historii obce. V reakci na článek jsem byl pamětníky 

upozorněn, že jsem se dopustil některých omylů. Přimělo mě to se tímto 

příběhem zabývat podrobněji. Postupně, tak jak jsem se dostával k dalším 

údajům, rostlo i mé odhodlání historii této rodiny v rámci naší obce blíže 

vyjasnit. To, co bylo nezvratné, jsem postupně 

v Novoveském zpravodaji zveřejňoval.  

Jednak je to zajímavý - skutečný příběh, a vedle toho 

dokumentuje nám dnes nedosažitelnou historii obce. 

Dosud byl ve zpravodaji zveřejněn příchod rodu 

nejprve do Vepřku a posléze do Nové Vsi, 

představeni nejstarší známí Moláčkové (viz. 

Zpravodaj II/2022, VII/2022) a osobnost Miloše 

Lažanského (XII/2021). V tomto příspěvku navážu    

na sdělení  uvedená v únorovém zpravodaji                

a napravím dřívější mýlky.  

V roce 1882 dokončil Antonín Moláček stavbu rodinného domu v Nové Vsi          

a tohoto roku se i s rodiči do obce přistěhoval. Měl tři děti: Annu, Josefa              

a Jaroslava. O Jaroslavovi se dosud, kromě zmínky z dochovaného bratrova 

dopisu, nepodařilo zjistit víc, než že byl mladší než Josef a měl být v roce 1902 

schopen jako 14letý nastoupit do učení..  

Pro historickou paměť naší obce je z výše 

jmenovaných jistě nejvýznamnější Josef - Karel  nar. 

1. 7. 1879 v Žižkově, tehdy ještě u Prahy.  

Nejvýznamnější pro to, co po něm zůstalo. Téměř      

40 let (1918 až 1956) byl kronikářem obce. Jeho 

kroniky jsou uložené v Okresním archivu v Mělníku. 

Ve své době se jim dostalo zaslouženého ocenění. 

Jsou cenné nejen pro svůj obsah, ale i estetickou 

úroveň. Vedle zmíněných kronik po Josefovi 

Moláčkovi jsou – též ve zmíněném okresním archivu   

O
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i tzv. „vyprávěnky“ (ze kterých jsem často čerpal příspěvky do Zpravodaje), dále 

pak perokresby mnohých – dnes často již zaniklých objektů našeho regionu. 

Jsou poměrně známé, jsou často vystavovány při obecních veřejných akcích. 

Obrazová část pozůstalosti byla odborně posouzena v roce 2007 ve Sborníku 

historických a vlastivědných prací z Mělnicka č. 6/2007 CONFLUENS. Josef též 

uspořádal písemnosti svého otce.  Tyto jsou dnes součástí sbírek Technického 

muzea v Praze. 

Josef Moláček vyrůstal v Nové Vsi. Dostalo se mu na tehdejší dobu 

nadstandardního (a drahého) vzdělání. Do základní školy chodil od roku 1885    

ve Vepřku. Vedle základního vzdělání mu otec platil i jistou formu doučování       

a výuku hry na nespecifikovaný hudební nástroj. Vyučil se zedníkem. Vyšší 

odborné vzdělání získal (a to i za finanční podpory strýčka) v Praze.  8. 5. 1902 

v dopise, kterým se uchází o místo píše: „Absolvoval jsem c.k. st. prům. školu 

v Praze po řádně vyučení se řemeslu zednickému. Po této jsem byl zaměstnán 

v různých kancelářích pražských pp. stavitelů, v zimě co kreslič, v létě pak 

samostatný polír při stavbách činž. domů, jižli jsem již větší množství provedl       

a vysvědčeními prokázati mohu“… Též jsem mocen němčiny, vojenské povinnosti 

prostý…. Znám různé druhy písem ozdobných, francouzské okrouhlé italské 

renaissanční atd.“    

Stavebnictvím se živil. Jako povolání              

je uváděno zednický mistr nebo stavitel.       

Je zřejmé, že v místě, kde byl zaměstnán         

i po určitou dobu žil. Svědčí o tom místo 

sňatku, kterým byl 1909 Horní Litvínov          

a v tom samém roce i místo narození první 

dcery, tj. Luka u Litvínova. Ve vzpomínkách 

na svou stavitelskou činnost uvádí například svůj podíl na stavbě miřejovického 

mostu přes Vltavu, řízení staveb domů v Praze a i dalších staveb v širokém okolí. 

Za manželku si vzal vdovu po horníkovi Janu/Johanu Lažanskou i s téměř 

tříletým sirotkem Milošem (viz. prosincový zpravodaj z roku 2021). Téhož roku 

se jim narodila první dcera, v dalších letech ještě další dvě a dva synové, tj. měli 

celkem 6 dětí.  

Do Nové Vsi se později vrátil. Trvale se zde usadil nejpozději v srpnu 1910, kdy 

převzal dědictví vymezené mu v poslední vůli otcem, to je dům č. 50 (viz. 
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Zpravodaj z července 2022) a polnosti (tato poslední vůle A. Moláčka                    

se zachovala). Rodina se jistě měla co ohánět. Výchova a náklady na vzdělání 

zmíněných 6 dětí, z nichž, včetně Miloše Lažanského vyrostly vesměs úspěšné 

osobnosti – pozdější ředitel měšťanské školy, profesor – ředitel obchodní 

akademie, důstojník ČSA/ČSLA) nebyly jistě zanedbatelné. 

Náročná byla jistě i období po první světové válce a zejména pak v období 

třicátých let za hospodářské krize, o které mezi řádky vypovídá sokolská kronika. 

Miloš Lažanský a J. Moláček byli významnými představiteli místního Sokola 

působící ve vedení TJ, jako cvičenci či cvičitelé, zejména pak divadelníci – režiséři 

či herci.   

Složité období zažila rodina zejména v období Protektorátu. Syn Josef byl        

pro urážku německého vojáka zatčen a odvlečen do koncentračního tábora, kde 

byl až do osvobození. Další syn Jiří – profesor, byl nucen se po vyhlášení 

Slovenského štátu vrátil se do Čech. Následně byl nasazen na nucené práce       

do Německa, odkud utekl a schovával se v otcově domě. Dramatická situace 

nastala ke konci okupace, kdy do obce přijela (spekulovalo se, že na udání) 

vyšetřovací komise hledající zatajenou úrodu. Pod pohrůžkou, že pokud 

zatajované obilí nebude vydáno „převrátí dům naruby“ – tj. nezbytně objeví 

ukrývajícího se syna, Josef Moláček kolem 300 kg pšenice vydal a zaplatil tučnou 

pokutu.    

Bezprostředně po válce byly vedeny ostré spory o pravdivost tvrzení, která Josef 

Moláček o dění v obci v období okupace vepsal do místní kroniky. K posouzení     

a konečnému verdiktu byla zřízena dokonce zvláštní vyšetřovací a rozhodčí 

komise. 

V roce 1955, tj. rok před úmrtím sepsal Josef Moláček výše zmíněné 

„vyprávěnky“ a zřejmě k těmto i zmíněné perokresby. Obojí předal archivu 

v Kralupech. Výše zmíněné dokumenty jsou uloženy ve Státním archivu 

v Mělníku pod názvem „ Rukopisné paměti s obrazovou dokumentací, doklady 

vlastní odborné práce, staré plány, ceníky, výběr literatury k místním kulturním 

událostem“ 1890 – 1956. Původce Josef Moláček (1879-1956), zednický mistr, 

dlouholetý kronikář v Mové Vsi a jeho otec Antonín Moláček, stavitel                   

a hudebník“.      

Zemřel ve svých 77 letech v roce 1956 a je pohřben na místním hřbitově.  

Zpracoval Ing. Bruno Vognič, kronikář  
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Se začátkem školního roku si zejména ve městech nelze nevšimnout nárůstu 

počtu aut projíždějících ulicemi v ranní špičce a do toho hemžení dětí, které       

se vrátily do školy. Zároveň se začaly krátit dny a někteří z vás vyrážejí do práce 

ještě za tmy. A podzimní mlhy už taky klepou na dveře. A to mě inspirovalo          

k tomuto článku. 

Na svou bezpečnost by měli na silnici myslet všichni, chodci, cyklisté i řidiči. Pro 

všechny platí, že být viděn je to základní, na co by neměli nikdy zapomínat. 

Chodci by proto měli při chůzi po hůře osvětlené komunikaci používat reflexní 

prvky na oblečení nebo si přidělat reflexní pásky na kabelku nebo batoh. Cyklisté 

by krom toho neměli zapomínat na světla a odrazky. 

A teď už k bezpečnosti při poskytování pomoci na silnici. Pokud se stanete 

svědky dopravní nehody, máte povinnost zastavit a poskytnout první pomoc, 

když je na místě někdo zraněný. A právě v této chvíli je bezpečnost 

zachraňujícího to, na co by měl každý myslet dřív, než opustí svoje auto. Zastavit 

u krajnice a zapnout výstražná světla je asi samozřejmé, ale zamyslete se, kde 

máte ve svém autě reflexní vestu, trojúhelník a lékárničku? Víte to? Je reflexní 

vesta po ruce tak, abyste si ji mohli obléknout ještě dřív, než vystoupíte z auta?   

A najdete lékárničku a trojúhelník na první pokus nebo budete zběsile otevírat 

různé přihrádky a hledat? Z auta vystupujte vždy s telefonem, jděte umístit 

výstražný trojúhelník do dostatečné vzdálenosti a teprve pak se jděte podívat, 

co se stalo. Pokud nehodu vidíte a předpokládáte, že v autě budou zranění, není 

od věci vzít si lékárničku rovnou s sebou, ušetří to čas i zbytečné kroky v okolním 

provozu. Lékárnička obsahuje další ochrannou pomůcku-rukavice, které se hodí 

při ošetřování všech krvácejících poranění. 

Ještě před tím než začnete zjišťovat, co komu je, je potřeba zabezpečit auto 

proti pohybu. Vypnout motor a zatáhnout ruční brzdu. A také se podívat, jestli 

se z auta nekouří apod. 

Pokud s vámi jedou v autě další lidí, vyzvěte je, ať z auta vystoupí a jdou se 

schovat za krajnici silnice, kde budou víc v bezpečí. Totéž platí o osobách             

v nabouraném autě, které nejsou zraněné.  
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U raněných v autě neexistuje univerzální rada, které zranění z auta vyndávat       

a které ne. Snad jen obecná rada: pokud je člověk, byť s pomocí, schopen 

vystoupit a dojít za krajnici, bude tam ve větším bezpečí. Zaklíněného člověka 

ale z auta bez pomoci hasičů nedostanete. V případě, že zraněný nedýchá a je 

třeba ho resuscitovat, je nejlepší dělat to po vytažení z auta a položení na záda 

na zem. V případě, že ho nejsme schopni z auta vytáhnout, stojí za pokus zkusit 

sklopit sedačky a oživovat v autě.  

Připravila MUDr. Jana Jordáková 

Bouřek se bát nemusíte.                         
Jak se při nich chovat? 

Déšť, blesky a hřmění – to jsou asi 

nejznámější atmosférické jevy, které 

doprovázejí bouřky. Přidat se může i nárazový 

vítr, sněhové krupky, nebo dokonce tornádo – 

a takové počasí nám může už značně 

znepříjemnit život.  

Pokud začne bouřka a jste zrovna doma, 

nepanikařte, ochrání vás hromosvod. Jestliže vás ale bouřkové počasí zastihne 

venku, měli byste se mít na pozoru a řídit se následujícími pravidly. 

Hasiči radí: 

 Je-li to možné, schovejte se do nejbližší budovy s hromosvodem. Nikdy se 

neschovávejte v osamocených stavbách bez hromosvodu, jako jsou např. 

posedy. 

 Snažte se předejít tomu, abyste během bouřky byli na kopcích a holých 

pláních. Pokud se ovšem v takové situaci ocitnete, neutíkejte, přečkejte 

bouřku v podřepu s nohama a rukama u sebe a neshlukujte se ve skupině lidí. 

 Když vás bouřka zastihne v lese, relativně bezpečné útočiště vám poskytne 

hustý nízký porost. Ovšem – pokud vane silný vítr, raději se lesu vyhněte. 

 Nikdy se neschovávejte pod osamělými stromy, hlavně ne pod těmi vysokými, 

vysoké osamocené objekty totiž přitahují blesky nejvíce. 

 Vyhněte se také vodním plochám a železným konstrukcím – i ty totiž velmi 

silně přitahují blesky. 

 Poslední důležitá rada – zbavte se kovových předmětů, netelefonujte, 

nepracujte s elektronickými ani plynovými spotřebiči. 

Autor: plk. Mgr. Michaela Stará, HZS Libereckého kraje 
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28. říjen 2022     10:00 – 16:00 hodin        otevřeny oba objekty 

10. prosinec 2022     10:00 – 14:00 hodin       otevřen objekt Váha 

__________________________________________________________ 

KRALUPY nad Vltavou 

V termínu od 27. 9. do 27. 10. 2022 budou      

na Masarykově mostě probíhat opravy 

mostních uzávěrů, a to ve dvou etapách: 

1. etapa od 27. 9. do 11. 10. – uzavření         

ve směru na Lobeček 

2. etapa od 11. 10. do 27. 10. - uzavření         

ve směru do centra. 

Doprava na mostě bude řízena kyvadlově prostřednictvím semaforů.  

__________________________________________________________ 

Obchod v Nové Vsi je po dovolené opět otevřen.                       

Majitelé se těší na vaši návštěvu.                                            

Otevírací dobu najdete na poslední straně zpravodaje. 
 

 

 

 

FYZIOTERAPIE A MASÁŽE                                                                            

V  LÉKAŘSKÉM DOMĚ VELTRUSY 
Fyzionožka od srpna 2022 doplňuje služby nového lékařského domu v Palackého ulici 117                            

a nabízí následující služby: 

- Vyšetření na Podoskopu 

- Vyšetření na PodoSmartu® 

- Masáže 

- Poradna psychomotorického vývoje 

- Tejping 

- Online poradna 

Kontakty: fyzioterapeutka tel. 605 025 772, masérka tel. 777 579 663, https://fyzionozka.cz 

Pro čistící stanici osiv přijmeme laborantku pro provádění rozborů čistoty osiv, 

administrativu a další činnosti.  

Místo výkonu práce ČSO Miřejovice - Agro Kmínek.  

Nástup od 1. 12. 2022.  

Telefon 602 120 117 nebo 734 448 113. 
 

https://www.facebook.com/fyzionozka.cz/?__cft__%5b0%5d=AZVnmPWzAawjJu9pMcat53Xr_ps-HSTLCe1vAbKvf1H0W49lGrETdlyNsaKGYiOdd6zXOJVzPbWgvTHyYOy8d_4KzZqGAn8gsnAj6mhdf3AXQW4u5TLqZy2U2eDigTae-1Sux9GVyNCxgjL4q6D_6jSYAKjd5Dmy2g5hGtIxluHXf1aJgogC-PA7pV5My506Z38&__tn__=kK-R
https://fyzionozka.cz/?fbclid=IwAR3SD8ZboFzFBas40ekiIG7rL9E6Y1hutfmlqD5jvrHafcB8wLFC_ClmbkU


 

  

 

30. září - 1. října 2. kolo voleb do Senátu ČR 

1. října Ouholická šlapka - cyklistické závody ve Starých Ouholicích 

6. října Schůze Spolku seniorů spojená se Dnem seniorů v Miřejovicích 

7. října - 1. pros. Galerie mezi živly - výstava PODZIM - náplavka Miřejovice 

8. října Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Sokol Dolany B od 16 hod. hřiště Nová Ves 

9. října Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

17. října Zasedání zastupitelstva obce - od 17 hodin v sále OÚ 

19. října Zájezd Spolku seniorů - Jimlín 

22. října Fotbal. zápas TJ Sokol N.V x SK Postřižín od 15:30 hod. na hřišti Nová Ves 

5. listopadu Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Vltavan Chvatěr. od 14:00 hod. hřiště Nová V. 

6. listopadu Výlet Turistického klubu KUDYKAM  

19. listopadu Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ PTZ Viktorie Nelah. od 13:30 hod. hřiště Nová V. 

 




